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REVISTA PRESEI 
 

 Senatorii care nu votează, dar sunt prezenţi în sală vor fi incluşi la cvorumul de şedinţă 
Senatul a adoptat, luni, un proiect de hotărâre pentru modificarea regulamentului acestuia, prin care senatorii 
prezenţi în sală vor fi incluşi în cvorumul necesar adoptării legilor, chiar dacă nu âşi exprimă opţiunea de vot. 
Senatorii au adoptat proiectul de hotărâre cu 97 de voturi, în unanimitate. Modificarea prevede includerea unei 
noi modalităţi de exprimare a votului, respectiv „prezent”. 
Preşedintele Comisiei de regulament a Senatului, Nicolae Moga, a afirmat că modificarea era necesară pentru a 
corespunde regulamentul Senatului cu cel al Camerei Deputaţilor. Acesta şi-a exprimat şi nemulţumirea cu privire 
la modificarea adusă. 
„Am fost nevoiţi să facem nişte modificări la regulament. Trebuie să spun că am avut o opinie total separată, 
pentru că eu am susţinut că nu vreau să facem ca la Camera Deputaţilor, dar pentru că trebuie să asimilăm 
modalitatea de vot de la Cameră cu cea de la Senat, după cum aţi văzut avem aparate noi, s-au făcut două 
modificări cu un amendament la articolul 135, (1) şi (2), reprezentând modalitatea de vot pe care o să o încercăm 
probabil marţi-miercuri, la şedinţa de plen a Senatului, ca să facem un exerciţiu cum putem vota cu noile aparate 
şi cu noile cartele de vot. Comisia pentru regulament s-a întrunit şi a emis un raport favorabil cu un amendament 
privind modificarea regulamentului Senatului”, a afirmat în plen preşedintele Comisiei de regulament, Nicolae 
Moga. 
Senatorul USR Mihai Goţiu a întrebat dacă senatorii care votează cu „prezent” sunt incluşi la cvorumul necesar 
adoptării legilor. 
„Aici am avut opinii diferite. Introduceţi cartela în aparatul de vot. După ce introduceţi cartela în aparat aveţi cele 
patru opţiuni: pentru, abţinere, contra şi dacă apăsaţi tasta prezent, asta înseamnă că sunteţi prezent şi nu vreţi 
să vă exprimaţi opţiunea de vot. Pentru că aşa este şi la Cameră aşa o să procedăm şi aici. Eu am să vă răspund şi 
am să vă citesc ca să fiţi în cunoştinţă de cauză”, i-a răspuns Nicolae Moga, în plen, senatorului USR, citind din 
modificările aduse regulamentului. 
„Votul deschis se exprimă public prin ridicarea mâinii, ridicarea în picioare, apel nominal sau electronic. În cazul 
legilor constituţionale, votul deschis se poate exprima şi prin corespondenţă, în condiţiile stabilite de 
Regulamentul Comisiei de revizuire a Constituţiei”. Votul prin ridicarea mâinii sau prin ridicare în picioare poate 
avea una dintre următoarele semnificaţii- pentru, contra sau abţinere. Constatarea rezultatelor se face de 
secretari şi se comunică de preşedinte. Votul prin apel nominal se desfăşoară astfel: preşedintele explică obiectul 
votării în sensul cuvintelor pentru, contra sau abţinere, după care unul dintre secetari dă citire numelui şi 
prenumelui fiecărui senator care răspunde pentru, contra sau abţinere. Suma numărului senatorilor care şi-au 
exprimat una dintre cele trei opţiuni de mai sus, plus senatorii prezenţi care nu şi-au exprimat opţiunea de vot, 
reprezintă prezenţa senatorilor la şedinţă”, prevede amendamentul adus regulamentului Senatului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Încă o rectificare bugetară la Primăria Capitalei: Buget tăiat la Administraţia Străzilor, bani mai mulţi la 
subvenţii 
Consilierii generali ai Capitalei se întrunesc, marţi, în şedinţă extraordinară, pe ordinea de zi figurând un proiect 
de rectificare bugetară care prevede tăierea a 181 de milioane lei din bugetul Administraţiei Străzilor şi creşterea 
cu 200 de milioane de lei subvenţiilor la transportul în comun. 
Potrivit proiectului de rectificare bugetară, Bugetul Administraţiei Străzilor scade cu 181 milioane lei, de la 336 
milioane de lei la 155 milioane lei. La capitolul "Străzi", sumele scad cu 136 milioane lei, printre proiectele vizate 
numărându-se modernizarea Pieţei Eroii Revoluţiei sau penetraţia Splaiul Independenţei - Ciurel - Autostrada 
Bucureşti-Piteşti. 
Totodată, este prevăzută în proiect reducerea cu 24 de milioane de lei a sumelor destinate capitolului "Reducerea 
şi controlul poluării". Bugetul RADET este, de asemenea, redus cu 10,4 milioane lei şi sunt tăiaţi bani, aproximativ 
47 milioane de lei, şi de la Administraţia Spitalelor şi Serviciilor Medicale Bucureşti. 
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Proiectul de rectificare bugetară prevede şi o tăiere a bugetului Direcţiei Generale de Asistenţă Socială a Capitalei 
cu 41 milioane lei. 
Sunt tăiaţi două milioane de lei şi de la Administraţia Municipală pentru Consolidarea Clădirilor cu Risc Seismic, la 
capitolul Construcţii. 
Pe de altă parte, cresc subvenţiile pentru acoperirea diferenţelor de preţ şi tarif la energie termică cu 314 
milioane de lei, de la 477 de milioane de lei la aproape 792 de milioane de lei, dar şi subvenţiile pentru acoperirea 
diferenţelor de preţ şi tarif la transportul în comun cu 200 de milioane de lei, de la 564 de miloane de lei la 764 
milioane lei. 
Şi bugetul Administraţiei Lacuri Parcuri şi Agrement Bucureşti (ALPAB) este majorat cu 14,5 milioane lei. 
Noul proiect de rectificare bugetară este discutat de consilierii generali ai Capitalei în şedinţa extraordinară de 
marţi, de la ora 11.00. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă şi Corina Creţu, discuţie la Guvern pe teme sensibile, după criticile aduse de comisarul 
european 
Premierul Viorica Dăncilă şi comisarul european pentru politici regionale, Corina Creţu, au discutat, luni, la Palatul 
Victoria, despre modalităţile de finanţare a spitalelor regionale, absorbţia fondurilor UE în domeniul 
transporturilor, precum şi laserul de la Măgurele. 
„Întrevederea a oferit ocazia realizării unei treceri în revistă a acţiunilor de pregătire a preluării şi exercitării 
Preşedinţiei române a Consiliului Uniunii Europene. Totodată, s-a realizat un schimb de opinii cu privire la 
discuţiile în curs la nivel UE privind viitorul politicii de coeziune post-2020 şi necesitatea menţinerii rolului prioritar 
al acesteia în stimularea investiţiilor şi creşterii economice, fiind evidenţiată, în context, importanţa reflectării 
corespunzătoare a acestei politici în arhitectura viitorului Cadru Financiar Multianual 2021-2027. Au fost abordate 
aspecte legate de definirea politicii de coeziune post-2020, premierul român subliniind că cetăţeanul şi coeziunea, 
ca valori comune, vor reprezenta repere care vor sta la baza demersurilor României în exercitarea mandatului la 
Preşedinţia Consiliului UE”, potrivit unui comunicat de presă al Executivului, remis luni MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, premierul şi comisarul european au discutat despre viitorul buget european şi finanţarea 
spitalelor regionale din Craiova, Iaşi şi Cluj. 
„În ceea ce priveşte negocierile privind viitorul buget european, prim-ministrul Viorica Dăncilă a arătat că 
România îşi propune o abordare constructivă, care să conducă la atingerea unui compromis, şi care să reflecte 
atât nevoile de a face faţă noilor provocări, dar şi necesităţile legate de promovarea, în continuare, a unei 
convergenţe reale la nivelul Uniunii Europene, prin asigurarea unei finanţări adecvate pentru politica de coeziune 
şi politica agricolă comună. În cadrul întrevederii a fost abordat, de asemenea, subiectul construirii a trei spitale 
regionale, proiect prioritar pentru Guvernul României. Cei doi oficiali au discutat despre posibilităţile de finanţare 
existente şi au identificat soluţii de realizare a acestor spitale”, a comunicat Guvernul. 
De asemenea, pe agenda întâlnirii a figurat şi absorbţia fondurilor europene pentru transporturi. 
„Un alt proiect important care a figurat pe agenda de discuţii a fost cel al Laserului de foarte mare intensitate de 
la Măgurele (ELI-NP). De asemenea, a fost discutat subiectul absorbţiei de fonduri europene în domeniul 
infrastructurii de transport”, se mai arată în comunicatul de presă. 
La convorbiri au participat, de asemenea, viceprim-miniştrii Viorel Ştefan şi Paul Stănescu, ministrul Fondurilor 
Europene, Rovana Plumb, şi ministrul sănătăţii, Sorina Pintea. 
Comisarul european pentru politică regională, Corina Creţu, a declarat luni, la Bucureşti, că îi va solicita 
premierului Viorica Dăncilă, în cursul acestei zile, să îi comunice dacă Guvernul mai vrea să contruiască spitale 
regionale cu bani europeni sau doreşte în parteneriat public-privat. 
Aceasta a adăugat că se teme ca România să nu repete greşelile din trecut, atunci când au fost depuse proiecte 
europene pentru atragerea fondurilor fără să fie avute în vedere indicatori precum numărul de noi locuri de 
muncă. 
Creţu a explicat că nu denigrează Guvernul atunci când spune că este responsabil 100% pentru problemele în 
atragerea fondurilor europene, ci este datoria sa să spună „lucrurilor pe nume”. 
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Comisarul european pentru politică regională, Corina Creţu, a scris, joia trecută, pe Facebook, că este „mâhnită” 
de faptul că discuţiile despre finanţarea din fonduri europene a spitalelor regionale din Craiova, Iaşi şi Cluj „se duc 
într-o zonă a speculaţiilor şi disputelor”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Infractorii condamnați la cel mult 5 ani de închisoare vor putea sta acasă, fără brățară electronică. 
Modificarea legii, adoptată de Senat 
Infractorii condamnați la cel mult 5 ani de închisoare vor putea sta acasă, fără brățară electronică. 
Este o modificare a legii privind executarea pedepselor, adoptată de Senat, prima Cameră sesizată. 
Modificarea îi vizează pe infractorii condamnaţi pentru fapte fără violenţă. 
Senatorii au mai decis că infractorii condamnați la închisoare de până în 18 luni vor executa pedeapsa la domiciliu. 
Un alt amendament vizează posibilitatea închisorii la domiciliu a persoanelor condamnate la cel mult 10 ani de 
închisoare, dacă au în întreținere minori. 
Inițiată de PSD, posibilitatea introducerii executării la domiciliu a pedepsei cu închisoarea a fost adoptată inițial de 
Parlament pe 6 iunie, dar măsura a fost contestată la CCR de Înalta Curte de Casație și Justiție și declarată parțial 
neconstituțională. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Tăriceanu, despre cererea de consultare a Comisiei de la Veneţia: Vom tranşa săptămâna viitoare 
Călin Popescu Tăriceanu a declarat, că a avut o solicitare, în şedinţa de luni a Birourilor permanente reunite, din 
partea Alinei Gorghiu, ca Parlamentul să ceară asistenţa Comisiei de la Veneţia pentru modificarea legislaţiei în 
domeniul justiţiei, însă cererea va fi votată săptămâna viitoare. 
"Am avut o solicitare din partea doamnei vicepreşedinte a Senatului, Gorghiu referitoare la asistenţă din partea 
Comisiei de la Veneţia pentru Codul Penal şi Codul de Procedură Penală. Aici au fost puncte de vedere diferite. Eu 
am menţionat faptul că Parlamentul trebuie să îşi arate disponibilitatea de a colabora cu Comisia de la Veneţia, în 
timp ce pe Legile de reformă a Justiţiei avizul Comisie de la Veneţia este unul firesc, având în vedere că aceste legi 
au incidenţă cu legislaţia europeană", a afirmat preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, la finalul şedinţei 
Birourilor permanente reunite care a avut loc luni la Parlament. 
Acesta a adăugat că în ceea ce priveşte modificarea Codului Penal şi a Codului de Procedură Penală, aceste lucruri 
sunt "strict de competenţă naţională". 
"Pentru Codul Penal şi Codul de Procedură Penală, pe baza subsidiarităţii, aceste legi sunt strict de competenţă 
naţională. Dar sigur că această solicitare a domnei Gorghiu a fost dezbătută. Am cerut din partea 
departamentelor de specialitate ale Camerei şi Senatului un punct de vedere şi am rugat grupurilor parlamentare 
să dezbată această chestiune şi săptămâna viitoare să o tranşăm", a completat Tăriceanu. 
Pe 12 octombrie, CCR a decis că un număr de 64 de dispoziţii din legea de modificare a Codului de Procedură 
Penală sunt neconstituţionale, în timp ce 31 de dispoziţii pentru care s-au ridicat obiecţii sunt constituţionale, 
potrivit unui comunicat de presă al instituţiei. 
De asemenea, într-o altă şedinţă a plenului CCR, judecătorii au constatat că un număr de 31 de dispoziţii din legea 
de modificare a Codului Penal sunt neconstituţionale, precum noile definiţii ale infracţiunilor de abuz în serviciu şi 
trafic de influenţă, dar şi anumite prevederi legate de omorul calificat şi mărturia mincinoasă. 
Pe 19 octombrie, Comisia Europeană pentru Democraţie prin Drept (Comisia de la Veneţia) a transmis, în avizul 
aprobat de instituţie, o serie de recomandări în cazul amendamentelor la Codul de Procedură Penală şi la Codul 
Penal. 
Astfel, în cazul Codului de procedură Penală, Comisia recomandă României "să revizuiască în totalitate 
amendamentele pentru a se asigura că reformele nu au impact negativ asupra funcţionării sistemului judiciar 
penal". 
(Sursa: Mediafax) 
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 Deputaţii dezbat astăzi moţiunea simplă împotriva ministrului Justiţiei, Tudorel Toader 
Plenul Camerei Deputaţilor dezbate, marţi, moţiunea simplă intitulată „Ministrul Justiţiei, un ministru de nota 4 
(patru)”, în care PNL şi USR îi solicită demisia lui Tudorel Toader, votul urmând să fie dat în şedinţa de plen de 
miercuri. 
„<<Pentru fiecare dintre noi vine o vreme a evaluării>>, spuneaţi la un moment dat. Astăzi, a sosit timpul să fiţi 
evaluat dumneavoastră, domnule Ministru al Justiţiei, iar în urma evaluării noastre, efectuate în temeiul 
dispoziţiilor constituţionale, am concluzionat că sunteţi un ministru de nota 4!”, se arată în textul moţiunii simple. 
Documentul spune că Tudorel Toader este vinovat de faptul că ridicarea MCV devine un obiectiv tot mai 
îndepărtat pentru români. 
„Organele judiciare nu sunt perfecte, dar justiţia din România a făcut în ultimii ani progrese evidente, recunoscute 
chiar şi de către organismele internaţionale. La începutul anului 2017 ne-am fi putut apropia de ridicarea 
Mecanismului de Cooperare şi Verificare, poate chiar am fi atins acest obiectiv, dacă PSD-ALDE nu ar fi declanşat, 
odată cu OUG 13, acest asalt fără precedent asupra justiţiei. Acum, după ce au fost modificate şi legile justiţiei, 
dar şi legislaţia penală ridicarea MCV-ului devine un obiectiv din ce în ce mai îndepărtat, iar de această situaţie 
regretabilă se face vinovat şi Ministrul Justiţei,Tudorel Toader”, au scris PNL şi USR. 
În moţiune se arată că ministrul Justiţiei este „un simplu instrument” în mâna celor deranjaţi de justiţia 
independentă 
„Pe 22.02.2018, la un an de la momentul învestirii dumneavoastră, aţi demostrat tuturor că aţi ales să fiţi un 
simplu instrument în mâna domnilor Tăriceanu, Dragnea şi a tuturor celor care sunt deranjaţi de justiţia 
independentă. Sigur, potrivit legii, aveaţi prerogativa de a propune revocarea procurorului-şef DNA, dar ştiţi bine 
şi definiţia de şcoală a abuzului de drept şi anume exercitarea unui drept într-un mod contrar scopului său. Exact 
asta aţi făcut dumneavoastră: nu v-aţi exercitat dreptul de a solicita revocarea procurorului-şef DNA în scopul 
îmbunătăţirii activităţii şi eficienţei DNA, ci în scopul decapitării celei mai incomode şi nesuferite de către corupţi 
instituţii din România”, potrivit textului. 
Pe parcursul a 20 de puncte, PNL şi USR îl acuză pe Toader că a „promovat politizarea justiţiei”: „Este de 
notorietate că dumneavoastră aţi fost promotorul unor idei nocive de modificare a legilor justiţiei cum ar fi 
controlul absolut, concentrat în mâna ministrului justiţiei, pe numirile procurorilor de rang înalt, înfiinţarea unei 
direcţii speciale de anchetare a magistraţilor, trecerea Inspecţiei Judiciare în subordinea ministrului justiţiei”. 
De asemenea, ministrul Justiţiiei este acuzat că a încălcat legea prin OUG pe legile justiţiei. „Unde aţi justificat, 
domnule ministru, necesitatea şi mai ales, urgenţa acestor reglementări? Nicăieri: nici în preambul, nici în nota de 
fundamentare şi nici în expunerea de motive a proiectului de lege pentru aprobarea acestei OUG! Aţi încălcat, 
domnule ministru, în mod flagrant legea şi Constituţia României doar pentru a face pe plac infractorilor!”, potrivit 
documentului. 
Moţiunea simplă arată că Toader le-a făcut infractorilor „un cadou”. 
„Domnule ministru, Comisia de la Veneţia a adus critici dure textului propus de dumneavostră pentru abuzul în 
serviciu. O astfel de împrejurare ar trebui să atragă demisia dumneavoastră din funcţia de ministru, din aceea de 
profesor de drept, dar şi retragerea din calitatea de membru al Comisiei de la Veneţia! După ce aţi făcut 
infractorilor acest cadou, fiind întrebat într-un interviu de ce va fi abuz în serviciu doar dacă beneficiul este pentru 
funcţionar, soţul acestuia sau o rudă apropiată, nu aţi ezitat să minţiţi public spunând că nu aceasta a fost 
propunerea dumneavoastră, şi că ar trebui să fie întrebaţi membrii comisiei speciale”, prevede documentul. 
Toader este acuzat că a întors România în perioada Năstase-Stănoiu. „Prin comportamentul dumneavoastră aţi 
abandonat justiţia în mâna infractorilor şi aţi trimis România în trecut, în perioada Năstase-Stănoiu, în care 
dosarele se rezolvau în şedinţe de partid. Pentru acest motiv ar fi trebuit să vă daţi demult demisia! Nu e târziu 
nici acum!”. 
„Domnule ministru, în afara unor vizite exotice, făcute pe bani publici, cu bilete de avion cumpărate la clasa 
economic, a desenării unor proiecte fantasmagorice cum este cartierul justiţei din Bucureşti, a unor apariţii 
publice în care vă etalaţi dorinţa de avea talent de povestitor, a afirmaţiilor publice prin care aţi afectat 
independenţa sistemului judiciar, în afară de lovitura pe care încercaţi să o aplicaţi luptei împotriva corupţiei, nu 
prea aveţi cu ce vă lăuda de când aţi devenit ministru. Nu aţi făcut mai nimic în folosul justiţiei, ci aţi făcut 
suficient de multe şi de grave lucruri în defavoarea justiţiei, motiv pentru care, în finalul evaluării noastre, după ce 
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aţi primit nota 4 (patru), vă rugăm să meditaţi dacă nu cumva a sosit timpul să vă luaţi în primire postul de notar, 
sau să vă reîntoaceţi în avocatură să apăraţi infractori în mod onest, contra unui onorariu, nu pe bani publici!”, 
mai arată PNL şi USR în textul moţiunii simple. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 REVOCARE procuror general. Toader anunţă că va publica documente din mapa lui Lazăr / Lazăr publică ce a 
primit de la CSM  
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a precizat, luni, pentru MEDIAFAX, că va publica mai multe documente care au 
apărut în traseul decizional privind numirea lui Augustin Lazăr în funcţia de procuror-şef al Parchetului General. 
"Voi face o sinteză...a parcursului decizional!", a precizat, pentru MEDIAFAX, Tudorel Toader, întrebat fiind dacă 
va publica marţi rezoluţia de clasare presupus găsită în mapa de candidatură a lui Augustin Lazăr la Parchetul 
General. 
Pe de altă parte, procurorul general a precizat, pentru MEDIAFAX, că a primit în scris răspunsul de la Consiliul 
Superior al Magistraturii care arată că la mapa sa de candidatură nu există o asemenea rezoluţie de clasare 
privindu-l pe preşedintele Klaus Iohannis. 
"Urmare a adresei dumneavoastră (...), vă aducem la cunoştinţă că în urma verificării documentaţiei ataşate la 
lucrarea noastră (...) (având ca obiect avizarea propunerii ministrului Justiţiei de numire în funcţia de procuror 
general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, a domnului Augustin Lazăr, procuror general 
al Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Alba Iulia), nu a fost identificat niciun document cu obiectul invocat în 
solicitarea dumneavoastră", se arată în documentul transmis de CSM lui Augustin Lazăr, potrivit acestuia. 
Toader: Pentru neconcordanţe trebuie să ştim conţinutul dosarului pe baza căruia a fost dat decretul 
Ministrul Justiţiei anunţă că va prezenta marţi procedura şi graficul de numire a procurorului general, precizând 
însă că pentru a observa neconcordanţe, este preferabil să fie ştiut conţinutul dosarului în baza căruia 
preşedintele Klaus Iohannis a dat decretul de numire a lui Lazăr.  
"Maine (marţi -n.r.) voi prezenta procedura si graficul de numire a celui care ocupa postul de procuror general. 
Maine (marţi -n.r.) voi face public si continutul dosarului de candidatura. Pentru a observa eventualele 
neconcordante, preferabil ar fi sa cunoastem si continutul dosarului pe baza caruia a fost aprobat si semnat 
decretul de investitura. In mod normal, dosarele de la MJ, CSM si Cotroceni trebuie sa aiba un continut identic!", a 
scris Tudorel Toader, pe Facebook. 
Procurorul general ceruse Direcţiei resurse umane şi organizare din cadrul CSM, ca urmare a Raportului privind 
activitatea managerială a procurorului general al României iniţiat de ministrul Justiţiei să i se elibereze o copie a 
"rezoluţiei de clasare care privea preşedintele României în funcţie", document ce s-ar fi aflat la dosarul din 2016 cu 
propunerea de numire a sa în funcţie, aşa cum a susţinut Tudorel Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorii de la Parchetul Capitalei se alatura miscarii de sustinere a lui Augustin Lazar 
Procurorii Parchetului de pe langa Tribunalul Bucuresti au decis, luni, sa se alature miscarii de sustinere a lui 
Augustin Lazar, inceputa dupa ce Tudorel Toader a anuntat inceperea procesului pentru revocarea acestuia din 
functia de procuror general. 
"In urma discutiilor purtate si a exprimarii opiniei participantilor la adunarea procurorilor, cu majoritatea celor 
prezenti, s-a decis sustinerea comunicatului comun al Asociatiei Forumul Judecatorilor din Romania si Asociatiei 
Miscarea pentru Apararea Statutului Procurorilor din data de 25.10.2018", a transmis Parchetul de pe langa 
Tribunalul Bucuresti, intr-un comunicat remis luni Ziare.com. 
Amintim ca cele doua asociati au solicitat ferm ministrului Justitiei, Tudorel Toader, sa abandoneze imediat 
procedura de revocare a procurorului general, Augustin Lazar. 
Dupa transmiterea comunicatului, mai multi procurori au hotarat sa il sustina. Printre acestia se afla cei din cadrul 
Parchetului de pe langa Tribunalul Brasov, Parchetului de pe langa Judecatoria Brasov si Parchetul de pe langa 
Tribunalul pentru Minori si Familie Brasov. Si Adunarea Generala a procurorilor din cadrul Parchetului de pe langa 
Tribunalul Covasna a anuntat ca sustine in unanimitate comunicatul. Acelasi lucru s-a intamplat si la Parchetul de 
pe langa Judecatoria Timisoara. 
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Vineri, aproximativ 1.500 de magistrati semnasera petitia prin care-i cereau lui Toader sa abandoneze procedura 
de revocare a lui Lazar. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Parteneriatul civil a fost respins de Senat 
Parteneriatul civil a fost respins de senatori, cu 92 de voturi împotrivă şi 11 pentru. Singurii care au susţinut 
proiectul de lege au fost senatorii USR. 
Senatul este prima dintre camerele sesizate. 
Iniţiat de deputatul independent Oana Bîzgan, proiectul oferă posibilitatea tuturor cetăţenilor să încheie un 
parteneriat civil, fie cu persoane de sex opus, fie de acelaşi sex. 
Iniţiativa a primit aviz negativ de la comisia juridică şi de la comisia pentru drepturile omului. Senatorii au 
argumentat că legiferarea parteneriatului civil nu este o cerinţă europeană, ci ţine de specificul fiecărui stat 
membru şi este la latitudinea Parlamentului să decidă oportunitatea unei astfel de reglementări. 
O altă critică adusă proiectului este că nu oferă o soluţie în ceea ce priveşte adopţia unui copil de către persoanele 
care ar încheia un parteneriat civil. 
Votul final asupra propunerii legislative urmează să fie dat în Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Senatorii au votat în unanimitate, luni, propunerea legislativă prin care se asigură accesul gratuit la servicii de 
sănătate pentru copiii fără CNP.  
Propunerea a fost inițiată de deputata independentă Oana Bîzgan, iar Senatul este prima cameră sesizată, 
urmând ca această inițiativă să fie dezbătută și votată în Camera Deputaților, care este for decizional. 
Inițiativa are ca scop asigurarea, fără discriminare, accesul la servicii de sănătate pentru copii. „Inițiatorii doresc să 
ajungă la cât mai mulți dintre minorii care nu sunt înscriși în registrele de stare civilă și, astfel, să se asigure că 
aceștia au acces, la fel ca oricare alt cetățean, la drepturile de bază pe care le garantează legea fundamentală”, 
transmite Bîzgan. 
„Propunerea garantează accesul la servicii de sănătate gratuite pentru copiii și persoanele aflate în condiții de 
vulnerabilitate, chiar dacă nu au CNP. Astfel, sunt clarificate o serie de situații des întâlnite, în care persoanele din 
categoriile menționate primeau îngrijirile medicale dar acestea nu puteau fi decontate de către Casa Națională de 
Asigurări de Sănătate, provocând pagube majore spitalelor sau clinicilor care le ofereau asistență. Dintre 
persoanele care ar urma să beneficieze de pe urma acestei propuneri fac parte, pe lângă copiii cu vârsta sub 18 
ani, persoanele cu handicap, bolnavii cu afecțiuni incluse în programele naționale de sănătate stabilite de 
Ministerul Sănătății, femeile însărcinate, lăuzele și persoanele care sunt victime ale traficului de persoane”, mai 
transmite deputata, într-un comunicat de presă. 
În România, legistația oferă copiilor dreptul la servicii medicale gratuite până la 18 ani, dar doar dacă au 
documente de identitate. În 2016 existau peste 160 000 de persoane fără acte de identitate, dintre care 
aproximativ 10 000 nu au avut niciodată certificat de naștere, potrivit datelor oficiale. 
Oana Bîzgan este deputată independentă și Young Global Leader, membră în Comisia pentru egalitatea de șanse 
pentru femei și bărbați și în Comisia pentru politică economică, reformă şi privatizare din Camera Deputaților și a 
avut o serie de inițiative legislative susținute de toată sfera politică, precum legea hărțuirii stradale, pedepsirea 
hărțuirii morale la locul de muncă, parteneriatul civil și creșterea până la 7 ani a vârstei la care copiii din sistemul 
de protecție. 
(Sursa: evz.ro) 
 

 Si poluati, si cu banii luati: A inceput procesul la CJUE pentru aerul din Bucuresti. Ce masuri a luat Firea ca sa 
nu platim amenzi uriase? 
Procesul in care Romania este data in judecata la Curtea de Justitie a UE pentru aerul poluat din Bucuresti a 
inceput oficial, luni. 
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Ministerul Mediului a primit de la CJUE documentatia depusa de Comisia Europeana, prin care se cere 
sanctionarea autoritatilor pentru ca nu au luat masurile necesare de sanatate publica. 
Informatia a fost confirmata, pentru Ziare.com, de Mihai Dragan, purtatorul de cuvant al Ministerului Mediului: 
"Curtea ne instiinteaza oficial ca s-a inceput procesul, doar pentru Municipiul Bucuresti". 
Ce reclama Comisia Europeana 
Amintim ca oficialii de la Bruxelles au anuntat, in luna mai, ca dau in judecata Romania pentru ca nu respecta 
valorile limita convenite pentru calitatea aerului. Mai exact, Comisia Europeana a spus ca aerul pe care il respira 
romanii e mult prea poluat si autoritatile nu au luat masuri pentru a proteja cetatenii. 
Actiunea de acum vizeaza doar Capitala, dar au fost avertismente si pentru alte mari orase, cum ar fi Iasi si Brasov. 
Potrivit Comisiei Europene, in cazul Romaniei - in Bucuresti valorile-limita zilnice au fost depasite in mod 
persistent inca de la momentul in care dreptul Uniunii a devenit aplicabil Romaniei, iar in 2016 acestea au fost 
depasite pentru o perioada de 38 de zile. 
Tot atunci, Comisia anunta ca statele membre trebuie sa adopte planuri privind calitatea aerului inconjurator si sa 
se asigure ca aceste planuri stabilesc masuri corespunzatoare, astfel incat perioada de depasire sa fie cat mai 
scurta posibil. 
Planul lui Firea: Cumpara sute de autobuze diesel si da vouchere de biciclete 
In virtutea principiului subsidiaritatii, legislatia UE lasa la latitudinea statelor membre alegerea mijloacelor pe care 
le folosesc pentru a se conforma valorilor-limita. Asadar, a fost obligatia Primariei Capitalei sa vina cu un plan. 
Masurile au fost prezentate de Gabriela Firea, laudate de ministrul Mediului, Gratiela Gavrilescu, aprobate de 
Consiliul General si... cam atat. 
In concret, am vazut doar actiuni razlete, cu puternice accente populiste, sau nesustenabile pentru un viitor cu un 
aer curat. 
Iata ce a facut Gabriela Firea pentru ca bucurestenii sa respire un aer mai curat: 
- Achizitionarea celor 400 de autobuze Euro 6 de la firma turca Otokar. In anul in care la nivel mondial se anunta 
ca "era diesel s-a incheiat" si orasele civilizate trec majoritar sau chiar integral la transportul public electric pentru 
a reduce poluarea. 
- 30.000 de vouchere pentru bicilete si trotinete, traditionale sau electrice. Nu exista insa infrastructura pentru ele 
si multe au ajuns la vanzare pe Internet - fie direct voucherul, fie produsul final - sau "exportate" la rude din 
provincie. 
- De Ziua Internationala a Mediului a prezentat 3 utilaje electrice de curatenie si 2 "pubele premiera in Romania", 
produse din fibra din trestie de zahar. 
- Un proiect pe fonduri europene de 10 milioane de euro pentru constructia de piste de bicicleta. 
- Balbaieli pe introducerea unei taxe auto pentru Bucuresti. Atat Firea, cat si Gavrilescu au avansat de cateva ori 
ideea, doar pentru a "nega vehement" apoi "zvonurile" introducerii unui astfel de bir, cand el a fost contestat 
puternic de cetateni. 
- Dublarea programului Rabla, cu eco-vouchere de 9.000 de lei oferite de Primarie ca bucurestenii sa-si inlocuiasca 
masinile care polueaza mult. Lansat joi, pe 25 octombrie, programul a lasat multi bucuresteni frustrati, pentru ca 
aplicarea pentru cele 5.000 de vouchere s-a facut online, iar site-ul Primariei abia s-a incarcat. Unii au renuntat, 
altii au stat si pana la 4 ore pentru a reusi sa se inscrie, iar acum asteapta sa vada daca "au prins loc". 
- A vrut sa dea 500 de lei pe luna bani de benzina pentru cei care fac car-sharing. Proiectul i-a fost desfiintat de 
specialisti si Opozitie si nu a trecut de votul Consiliului. 
- A anuntat ca va cumpara 100 de troleibuze noi cu autonomie de 20 de kilometri si 130 de autobuze hibrid. Totul 
pentru aproximativ 500 de milioane de euro, pe care spera sa-i obtina de la Fondul de Mediu. Oricum, intre 
aprobarea proiectului si achizitia efectiva sunt sanse extrem de mari ca procesul sa se fi terminat de mult timp. 
Bucurestenii, si poluati, si cu banii luati 
In aceste conditii, mai are Primaria Bucuresti timpul necesar implementarii unor masuri reale, astfel incat CE sa isi 
retraga actiunea? 
Am cerut Primariei un raspuns oficial la aceasta intrebare si vi-l vom prezenta de indata ce-l vom primi. Pana 
atunci, alte voci sustin ca nu. 
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"Comisia Europeana trimite Romania la Curtea de Justitie a UE din cauza ca PMB, condusa de Gabriela Firea, nu a 
aplicat planul privind calitatea aerului. Printre altele, cateva lucruri simple pe care nu le-a facut: nu a luat masuri 
pentru a elimina praful din oras prin rigoare in administrarea spatiilor verzi (bine a facut vreo doua firme pentru 
asta, dar acelea taie doar frunza la caini) si nu aplica sanctiuni santierelor care nu respecta normele de mediu. 
Vom plati amenzi fix in timpul in care vom detine Presedintia Rotativa a UE. (foarte jenant!) Cat de mult? Enorm! 
Intre 100.000 euro/zi si 400.000/euro/zi, conform jurisprudentei. Legea spune ca Primaria trebuie sa plateasca 
(intram rapid in faliment), la Primarie este responsabilitatea. Au trecut doi ani si jumatate de mandat Firea la PMB 
si incepem sa platim pentru asta!", a scris luni pe Facebook consilierul PNL in CGMB Ciprian Ciucu. 
Pana cand vom afla daca vom fi sau nu condamnati, va amintim despre solutia propusa de un lider PSD la aerul 
toxic din Bucuresti: Mutati-va! 
(Sursa: ziare.com) 
 

 CEC a dat doar 10 credite pana acum prin mult laudatul program cu dobanda zero sustinut de Guvern 
In primele doua saptamani de la lansarea programului "Investeste in Tine", CEC Bank a primit 500 de solicitari, dar 
a acordat doar zece credite. 
Din cele 500 de solicitari, 220 de cereri au dosarul complet si sunt in curs de analizare si doar zece au fost deja 
aprobate, anunta Profit.ro. 
Conform datelor oficiale, 50% dintre solicitanti au varste cuprinse intre 16 si 26 de ani si sunt inscrisi in sistemul 
de invatamant si la cursuri de specializare. 
Prin programul "Investeste in Tine", tinerii intre 16 si 26 de ani pot obtine credite cu dobanda zero, garantate de 
stat, de pana la 40.000 de lei, iar persoanele care au varsta cuprinsa intre 26 si 55 de ani pot lua imprumuturi de 
pana la 35.000 de lei. 
Solicitantii trebuie sa fie persoane fizice cu cetatenie romana, cu domiciliul in Romania, si trebuie sa fie cuprinse 
in sistemul de invatamant sau sa urmeze cursuri de specializare autorizate de Ministerul Educatiei sau, dupa caz, 
de Ministerul Muncii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Vot final. Statul să achite integral sau parţial ratele pentru locuinţele poliţiştilor şi militarilor 
Noi beneficii pentru poliţişti şi militari. În loc de decontarea chiriei, statul ar putea să le plătească integral sau 
parţial rata la împrumutul pentru locuinţă. 
Noi beneficii pentru poliţişti şi militari. În loc de decontarea chiriei, statul ar putea să le plătească integral sau 
parţial rata la împrumutul pentru locuinţă. FOTO: Shutterstock 
Un astfel de proiect de lege a primit vot favorabil din partea Senatului. 
Avantajele le pot obţine însă doar cei care nu deţin un imobil în localitatea în care au fost mutaţi şi cărora nu li se 
poate asigura o locuinţă corespunzătoare. 
Banii urmează să fie acordaţi pe toată perioada creditului pentru o singură locuinţă. 
Proiectul a trecut şi de votul Camerei Deputaţilor şi urmează să fie trimis spre promulgare preşedintelui Klaus 
Iohannis. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Tichete de masă 2018. Propunerea Ministerului Muncii 
Ministerul Muncii pune în dezbatere publică un proiect de ordin privind valoarea tichetelor de masă pentru 
semestrul al doilea al anului 2018. 
Ministerul Muncii pune în dezbatere publică un proiect de ordin privind valoarea tichetelor de masă pentru 
semestrul al doilea al anului 2018. 
Astfel, potrivit proiectului postat pe site-ul ministerului, valoarea tichetelor de masă nu va putea depăşi 15,18 lei. 
Concret, proiectul propune păstrarea valorii actuale a tichetelor de masă. 
„Art. 1. – Pentru semestrul II al anului 2018, începând cu luna noiembrie, valoarea nominală a unui tichet de masă 
(...) nu poate depăşi cuantumul de 15,18 lei”, se arată în articolul unic. 
Pentru a se putea aplica, propunerea legislativă are nevoie de publicarea în Monitorul Oficial. 
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În luna mai a acestui an, valoarea tichetelor de masă 2018 a fost majorată, dar nu substanțial. Cuantumul 
acestora a crescut de la 15,09 lei la 15,18 lei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Nicolae Hurduc a depus jurmământul de învestitură în funcţia de ministru al Cercetării  
Nicolae Hurduc a depus, luni, la Palatul Cotroceni, jurământul de învestitură în funcţia de ministrul al Cercetării. 
Preşedinţii celor două partide din coaliţia de guvernare, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, nu au participat 
la ceremonie.rduc a depus jurmământul de învestitură în funcţia de ministru al Cercetării 
Ministrul Cercetării, Nicolae Hurduc, a depus, luni, la Palatul Cotroceni, jurământul de învestitură în funcţie. Klaus 
Iohannis a semnat, vinerea trecută, decretul numirii acestuia, după demisia în august a lui Nicolae Burnete. 
Ceremonia de depunere a jurământului de învestitură a domnului Nicolae Hurduc în funcţia de ministru al 
Cercetării şi Inovării a avut loc luni, începând cu ora 18.00, la Palatul Cotroceni. 
Au fost prezenţi premierul Viorica Dăncilă, dar şi ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, ministrul Fondurilor 
Europene, Rovana Plumb, şi ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea. 
Preşedinţii PSD şi ALDE, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, nu au participat la ceremonie. 
Şeful statului Klaus Iohannis a semnat, vinerea trecută, decretul pentru numirea lui Nicolae Hurduc în funcţia de 
ministru al Cercetării şi Inovării. Hurduc a fost propus joi pentru a prelua acest mandat, după ce, la sfârşitul lunii 
august, Nicolae Burnete a demisionat din funcţie. 
Tot vineri, premierul Viorica Dăncilă anunţa că l-a propus pentru preluarea mandatului de ministru al Cercetării pe 
Nicolae Hurduc, decanul Facultăţii de Inginerie chimică şi Protecţia mediului de la Universitatea „Gheorghe 
Asachi” din Iaşi. 
Interimatul la Ministerul Cercetării a fost asigurat de către Viorel Ştefan şi a expirat pe 27 octombrie. 
Pe 31 august, Nicolae Burnete a anunţat că demisionează din funcţia de ministru al Cercetării şi Inovării, el 
precizând că decizia sa este irevocabilă. 
Nicolae Hurduc (62 de ani) este inginer chimist şi a absolvit în 1980 Institutul Politehnic din Iaşi - profil Tehnologia 
Compuşilor Macromoleculari. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procedura pentru alegerea şefiei ASF şi a membrilor CNA va fi reluată/ PNL va sesiza Comisia juridică 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a anunţat că procedura pentru alegerea conducerii ASF şi 
numirea noilor membrii din cadrul CNA va fi reluată, deoarece comisiile de specialitate nu au putut audia 
candidaţii în şedinţele de luni. 
UPDATE: Partidul Naţional Liberal va sesiza Comisia juridică, de disciplină şi imunităţi, privind reluarea procedurii 
pentru alegerea conducerii ASF şi numirea membrilor din cadrul CNA, susţinând că a fost încălcat regulamentul 
Parlamentului, a anunţat luni prim-vicepreşedintele PNL, Raluca Turcan. 
„Astăzi, în BPR s-a mai întâmplat un lucru. Majoritatea PSD-ALDE consfinţeşte o nouă regulă parlamentară: votez 
de câte ori este nevoie până cânt toate instituţiile cad una câte una ân mâinile majorităţii parlamentare. Astăzi a 
fost cazul ASF, Consiliul Naţional al Audiovizualului, Consiliului Naţional penttru studierea arhivelor securităţii şi 
Consiliului Naţional pentru combaterea discriminării. Pentru că cei din PSD-ALDE nu s-au înţeles în privinţa 
persoanelor pe care doresc să le trimită în aceste instituţii pentru a respecta ordinele politice de la partid, au 
ignorat voturi date în acelaşi for instituţional, în Biroul Permanent Reunit, cu privire la procedurile pe care trebuie 
să le urmeze persoanele care intră în acest proces de selecţie pentru a reprezenta Parlamentul României în 
instituţiile aflate sub control parlamentar. Această regulă nu poate să meargă la nesfârşit, prin invenţia pe care au 
adus-o cei din PSD-ALDE, şi anume să votăm de câte ori iese cine trebuie şi până când punem mâna pe instituţiile 
statului. PNL va sesiza Comisia juridică, de disciplină şi imunităţi cu privire la încălcarea Regulamentului Camerei 
Deputaţilor şi Parlamentului României privind procedurile de vot pe care cei din majoritatea parlamentară le 
urmează una după una sfidânt practic legea de funcţionare a Parlamentului şi în acelaşi timp Constituţia 
României”, a declarat Raluca Turcan, după şedinţa Biroului Permanent Reunit al Parlamentului. 
Liberalul a susţinut că reluarea procedurilor pentru alegerea conducerii ASF este încă un motiv pentru revocarea 
lui Liviu Dragnea din funcţia de preşedinte al Camerei Deputaţilor. 
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„Unul câte unul se adună motivele de revocare a preşedintelui Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea. Pentru că 
votul repetat în plenul Camerei Deputaţilor este un vot care încalcă regulamentul şi plasează în afara Constituţiei 
României Camera Deputaţilor. PNL va urma toţi paşii care sunt necesari pentru ca România să ajungă o ţară liberă 
de infractori la vârful instituţiilor statului.”, a adăugat Turcan. 
Tăriceanu: Procedura pentru alegerea şefiei ASF şi a membrilor CNA va fi reluată 
"Al doilea subiect este legat de nominalizările şi în final votul pentru instituţii în subordinea Legislativului, ca ASF 
sau CNA. Din păcate, astăzi nu s-au întrunit comisiile pentru audierea candidaţilor şi ca atare procedura va fi 
reluată. 5 noiembrie termen de depunere a candidaturilor şi pe 6 noiembrie va avea loc audierea şi raportul 
urmând ca pe 7 noiembrie să fie votul în plenul reunit", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, la finalul şedinţei 
Birourilor permanente reunite care a avut loc, luni, la Parlament. 
Vicepremierul Viorel Ştefan şi-a depus oficial candidatura, în Parlament, pentru funcţia de preşedinte al Autorităţii 
de Supraveghere Financiară (ASF), potrivit unui document obţinut, miercurea trecută, în exclusivitate de 
MEDIAFAX. 
Potrivit listei finale cu candidaturile înregistrate pentru funcţiile din Consiliul ASF, document obţinut de 
MEDIAFAX, pentru funcţia de preşedinte s-au înscris 7 candidaţi, printre care vicepremierul Viorel Ştefan, ministru 
interimar al Cercetării. 
Astfel, pentru funcţia de preşedinte ASF şi-au depus candidaturile în Parlament: Leonardo Badea (actualul 
preşedinte ASF - n.red.), Micu Andrei-Răzvan, Sava Claudia Cătălina, Adrian Simionescu, Viorel Ştefan, Radu Toia şi 
Mircea Ursache. 
Pentru funcţia de prim-vicepreşedinte ASF şi-au depus candidaturile Doina Elena Dascălu, Micu Andrei-Răzvan şi 
Sava Claudia Cătălina. 
Pentru funcţia de vicepreşedinte s-au depus 12 candidaturi, printre care cea a deputatului PSD Marius Bota: Micu 
Andrei-Răzvan, Sava Claudia Cătălina, Toia Radu, Mircea Ursache, Armeanu Ştefan Daniel, Baranga Laurenţiu Paul, 
Bota Marius Sorin Ovidiu, Coca Constantinescu Gheorghe Cornel, Gabriel Grădinescu, Cristian Rosu, Andrei-Liviu 
Stamatian şi Mircea Oancea. 
Pentru membrii neexecutivi s-au înscris Birtalan Joszef, Bolchi Florin, Constantinoiu Vicenţiu-Marian, Crăciunică 
Gabriela Luminiţa, Diab Camelia, Giurescu Ion, Marcu Gheorghe, Mitroi Adrian, Socol Aura Gabriela, Stefan 
Belloiu, Vorniceanu Marius, Wlassopol Ovidiu Răzvan (actualul prim-vicepreşedinte ASF - n.r). 
De asemenea, tot luni ar fi trebuit să aibă loc audierea candidaţilor pentru funcţia de membru titular în cadrul 
Consiliului Naţional al Audiovizualului (CNA) pentru un mandat de 6 ani, în şedinţei comune a Comisiilor de 
cultură ale Camerei Deputaţilor şi Senatului. 
În acest context, preşedintele Klaus Iohannis a trimis Parlamentului propunerea ca fostul deputat PNL Cristina 
Pocora să ocupe funcţia de membru titular CNA, în timp ce Guvernul a propus un director din Ministerul 
Fondurilor Europene. 
Grupurile parlamentare ale PSD, PNL, UDMR, USR, precum şi Preşedinţia şi Guvernul, au trimis Parlamentului 
propunerile de candidaţi pentru un mandat de 6 ani în funcţiile de membru titular şi membru supleant la Consiliul 
Naţional al Audiovizualului, potrivit documentelor consultate de MEDIAFAX. 
Astfel, pentru membru titular CNA şi-au depus candidaturile următorii: din partea PSD - Maria Monica Gubernat, 
actual membru CNA, şi Ramona Elena Sorescu, fost producător TV, din partea PNL Alexandru Kocsis Cristea, 
director adjunct la Muzeul Naţional Cotroceni, din partea UDMR - Borsos Orsolya Eva, actual membru CNA. USR l-
a propus pe Ştefan Voinea, fost director de marketing în presa locală. Preşedinţia o susţine pe Cristina Ancuţa 
Pocora, fost deputat PNL, în timp ce propunerea Guvernului este Adriana Mărgărit, director de comunicare la 
Ministerul Fondurilor Europene. 
Pentru membru supleant, PNL a propus-o pe Oana Simona Dincă, consilier parlamentar la grupul liberal, UDMR pe 
Gabor-Szafta Szende, consilier la cabinetul preşedintelui formaţiunii, USR - Ştefan Eugen Ghiorghiasa,fost 
jurnalist, iar Preşedinţia o susţine pe Alexandra Daria Pop, consilier prezidenţial. 
Şi-a mai depus candidatura pentru un loc de membru în CNA şi jurnalistul Grigore Cartianu. 
Pe 30 decembrie 2018 expiră mandatele a şase membri CNA: Laura Corina Georgescu, Florin Gabrea, Răsvan 
Popescu, Monica Gubernat, Viorel Vasile Buda şi Borsos Orsolya Eva. 
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Consiliul CNA este compus din 11 membri. Durata mandatului membrilor Consiliului Naţional al Audiovizualului 
este de 6 ani. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 România vrea să construiască un spital regional în parteneriat cu Turcia 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a continuat, la sfârşitul săptămânii trecute, la Istanbul, discuţiile cu omologul 
turc, Fahrettin Koca, pentru demararea parteneriatului public-privat ce vizează construcţia spitalului regional 
Constanţa. 
Vizita de lucru a ministrului Pintea în Turcia a avut loc ca urmare a discuţiilor demarate pe 15 octombrie, când a 
fost semnat Acordul între Guvernul României şi Guvernul Republicii Turcia privind cooperarea în domeniul 
sănătăţii şi al ştiinţelor medicale, document care promovează încurajarea reciprocă a investiţiilor în sectorul 
sanitar, potrivit unui comunicat de presă al Ministerului Sănătăţii. 
„Mişcăm lucrurile în ceea ce priveşte construcţia spitalelor regionale aşa cum ne-am asumat în programul de 
guvernare. Anul acesta am avansat mult procedurile de pregătire a proiectele spitalelor regionale Cluj, Craiova, 
Iaşi. Pentru aceste unităţi, încă din anul 2017, Ministerul Sănătăţii beneficiază de asistenţă tehnică de la BEI 
pentru elaborarea documentaţiei pentru studiile de fezabilitate, depunerea Aplicaţiilor de finanţare şi lansarea 
procedurilor de licitaţie pentru finalizarea investiţiilor. Pentru construirea viitorului spital regional Constanţa, am 
început la mijlocul lunii discuţiile pentru încheierea unui parteneriat public-privat cu Turcia. Spitalul se va construi 
după modelul unuia din marile unităţi sanitare din Turcia. Va fi un spital cu o capacitate de până la 1.000 de 
paturi, care va cuprinde toate specialităţile medicale”, a declarat ministrul Sorina Pintea, citată în comunicat. 
De asemenea, Pintea l-a informat pe ministrul turc că, în conformitate cu Acordul de întelegere semnat acum 2 
săptămâni la Ankara, Ministerul Sănătăţii din România a desemnat reprezentanţii care vor face parte din grupul 
de lucru mixt, urmând ca nominalizările să fie trimise părţii turce în cel mai scurt timp. 
La rândul său, ministrul turc Fahrettin Koca a reafirmat interesul Turciei privind finalizarea în termen de 2 luni a 
unei înţelegeri privind demararea unui parteneriat public - privat. 
„Pacientul român se află în centrul politicilor promovate de Ministerul Sănătăţii. Dorim ca viitoarea noastră 
colaborare să vizeze în special pacienţii români cu vârsta cuprinsă între 0-18 ani, care vor beneficia de tratament 
în Turcia pentru anumite patologii”, a mai spus Sorina Pintea, conform aceleiaşi surse.  
Zilele trecute, după ce Darius Vâlcov, consilierul premierului Dăncilă, a susținut că statul preferă să construiască 
spitale în parteneriat public-privat în locul banilor europeni pe motiv că ar fi mai ieftin, comisarul european Corina 
Crețu a afirmat că suma de 150 de milioane de euro alocată pentru trei spitale regionale - la Craiova, Iași și Cluj - a 
rezultat exclusiv din propunerea înaintată de România. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Umilinţă pentru România. Pintea: Pentru mari arşi avem 11 paturi. În caz de tragedie, apelăm la ajutor extern 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, luni, pentru MEDIAFAX, în contextul în care marţi se împlinesc 3 ani 
de la Colectiv, că în România există acum 11 paturi pentru marii arşi, iar în cazul unei tragedii precum cea din 
clubul bucureştean, autorităţile ar apela la ajutor extern. 
"Pentru mari arşi avem în acest moment 11 paturi. România nu are capacitatea de a trata un număr atât de mare 
de răniţi (precum cei din clubul Colectiv -n.r.), ca de altfel nicio ţară din Europa. Am apela la ajutor extern, dar este 
de dorit să nu se mai întâmple", a declarat, pentru MEDIAFAX, Sorina Pintea. 
Solicitat să comenteze care e situaţia celor patru centre mari pentru arşi, ministrul Sănătăţii a precizat că stadiul 
este cel al semnării contractelor pentru studiile de fezabilitate şi proiectare. 
"Printr-un program al Băncii Mondiale, România trebuia să construiască şi trebuie să construiască 4 centre de 
mari arşi la Timişoara, Târgu Mureş şi două în Bucureşti. În data de 6 august 2018 s-a semnat contractul pentru 
studiu de fizabilitate şi proiectare. Sunt în acest moment în această fază", a completat Pintea. 
Marţi, 30 ocotmbrie, se împlinesc 3 ani de la tragedia din clubul bucureştean Colectiv. În urma incendiului, au 
murit la faţa locului 26 de persoane, iar apoi mulţi dintre răniţii internaţi, numărul victimelor ajungând atunci la 
64. Printre cei care şi-au pierdut viaţa în urma tragediei erau artişti, fotografi, jurnalişti, olimpici şi studenţi. 
Ulterior, la un şi 9 luni după tragedie, un alt tânăr a murit, ridicând bilanţul total la 65. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 BNR a inundat piaţa cu bani, pentru a opri creşterea ROBOR. Care a fost cea mai mare operaţiune repo 
Pentru a opri creşterea indicilor ROBOR, Banca Naţională a României (BNR) a făcut, luni, a opta operaţiune repo 
din acest an şi cea mai mare din ultimii 17 ani, de când sunt afişate datele de pe site-ul instituţiei: 16,65 miliarde 
de lei. 
Anterior, cea mai ridicată operaţiune repo a fost de 13,85 miliarde de lei, fiind făcută la 25 iunie 2012, la o 
dobândă de 5,25% şi o scadenţă la 7 zile. 
Economiştii se aşteptau la operaţiunea repo, care reprezintă o tranzacţie reversibilă, destinată injectării de 
lichiditate, în cadrul căreia BNR cumpără de la instituţiile de credit active, eligibile pentru tranzacţionare, cu 
angajamentul acestora de a răscumpăra activele respective la o dată ulterioară şi la un preţ stabilit la data 
tranzacţiei. 
„Lipsa de cash a continuat vineri, în condiţiile în care ratele de finanţare care includ randamente tranzacţionate au 
accelerat de la un obişnuit 5% până la 8%. Credem că BNR va injecta lichiditate, astăzi, prin intermediul 
operaţiunii sale repo, pentru a acoperi deficitul”, se menţionează într-o analiză a ING Bank, semnată de Ciprian 
Dascălu, economistul şef, şi Valentin Tătaru, economist. 
Mai mult, economiştii UniCredit Bank, Anca Maria Negrescu şi Laurian Georgescu, au precizat, încă de la începutul 
acestei luni, că lichiditatea din piaţă este de aşteptat să fie scăzută în octombrie, care este o lună de vârf în ceea 
ce priveşte plăţile către bugetul de stat. 
Pe scurt, la finalul fiecărei luni, lichiditatea din piaţa interbancară scade pe fondul faptului că băncile sunt obligate 
să-şi facă rezervele minime obligatorii şi contribuabilii trebuie să-şi achite taxele şi impozitele. Fenomenul se 
accentuează pe început de trimestru, aşa cum este luna octombrie. 
Precum celelalte şapte operaţiuni repo, suma atrasă luni a fost cea oferită de Banca centrală, iar valoarea celor 
opt operaţiuni nu poate fi cumulată. În plus, dobânda pentru toate cele opt operaţiuni a fost de 2,5%, cât este 
dobânda de politică monetară începând cu 8 mai 2018, şi maturitatea la 7 zile. BNR face operaţiuni, indiferent de 
tipul acestora, doar în cursul fiecărei zile de luni, dacă este zi lucrătoare. 
Rezultatele operaţiunii de luni s-au văzut în piaţă. Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care se calculează costul 
creditelor de consum în lei cu dobândă variabilă, a scăzut luni la 3,34%, de la 3,38% vineri. De asemenea, indicele 
ROBOR la 6 luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare lei cu dobândă variabilă, a înregistrat luni un 
nivel mai redus, de 3,53%, faţă de cel de 3,58% de vineri. Indicele ROBOR la 9 luni, care reprezintă rata dobânzii 
plătită la creditele în lei atrase de către băncile comerciale de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă 
luni, a coborât luni la 3,60%, de la 3,63% vineri. Indicele ROBOR la 12 luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la 
creditele în lei atrase de către băncile comerciale de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de 12 luni, a 
scăzut luni la 3,65%, de la 3,68% vineri. 
În plus, cursul de schimb leu-euro a fost aproape de stagnare, fiind la un nivel de 4,6628 lei luni, faţă de 4,6630 lei 
vineri. De asemenea, dolarul, care în România este cotat prin comparaţie cu euro, s-a depreciat luni cu 0,41%, faţă 
de vineri, până la 4,0898 lei. 
La 1 octombrie, BNR a făcut a şaptea operaţiune repo din acest an, în valoare de 9,7 miliarde de lei, rostogolind-o 
pe cea din săptămâna precedentă, de la 24 septembrie, când, după o pauză de două săptămâni, BNR a reluat 
operaţiunile repo, inundând piaţa cu 6,51 miliarde de lei. 
Atunci, anterioara operaţiune repo a fost la data de 10 septembrie, când instituţia a furnizat pieţei 914,2 milioane 
de lei. De asemenea, la data de 3 septembrie, BNR a făcut o operaţiune repo de aproape 9,47 miliarde de lei. 
Banca centrală a mai făcut trei asemenea operaţiuni în luna august a acestui an: de 10,52 miliarde de lei la data 
de 6 august, pe care a rostogolit-o la 4,16 miliarde de lei la 13 august 2018, precum şi de 12,17 miliarde de lei la 
27 august. Această din urmă sumă nu a mai fost plasată de BNR din 1 octombrie 2012, când a solicitat şi şi-a 
adjudecat 12,6 miliarde de lei. 
În august, Banca centrală a României a reluat operaţiunile repo, după opt luni de pauză, pentru a tempera 
creşterea indicilor ROBOR, care reprezintă rata medie a dobânzii la care băncile româneşti se împrumută între ele 
în lei şi care este stabilită zilnic, ca medie aritmetică a cotaţiilor practicate de 10 bănci selectate de BNR, astfel 
încât să prevină situaţia din septembrie 2017. 
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În octombrie 2017, banca centrală a reluat operaţiunile repo, după 26 luni de pauză, din cauza creşterii accelerate 
a indicelui ROBOR, care, de exemplu, la 3 luni a urcat de la 0,91% în 31 august 2017 la 1,71% în 2 octombrie 2017, 
încheind anul la 2,05%. În aceste condiţii, BNR a făcut opt operaţiuni repo în decurs de trei luni. A început cu una 
de 9,35 miliarde de lei, la 3 octombrie, şi a încheiat cu una de 3,72 miliarde de lei, la 27 decembrie - toate cu o 
maturitate la 7 zile şi la o dobândă de 1,75%, cât era dobânda-cheie începând cu mai 2015. 
În schimb, în prima parte a acestui an, BNR a atras lichiditate din piaţă, prin 14 licitaţii de depozite, realizate între 
16 aprilie şi 30 iulie, începând cu una de 18,66 miliarde de lei şi încheind cu una de 25 de milioane de lei. Doar în 
prima parte a lunii iulie, banca centrală nu a realizat deloc operaţiuni. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Comunicaţiilor: Peste jumătate din angajaţii Poştei primesc salarii majorate, de la 1 noiembrie 
Începând cu 1 noiembrie 2018, un număr de 13.261 de angajaţi de la Compania Naţională Poşta Română, 89% 
dintre ei fiind personal operaţional, va primi în plus, la salarii, o sumă medie de 337 de lei, o creştere de 15%, a 
anunţat Bogdan Cojocaru, ministrul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale. 
„Cea mai mare corecţie salarială din ultimii zece ani a fost posibilă, la Poşta Română, după rectificarea Bugetului 
de Venituri şi Cheltuieli pe anul 2018, aprobată în şedinţa de Guvern din 24 octombrie”, a scrie Bogdan Cojocaru, 
luni, într-o postare publicată pe pagina de Facebook. 
Salariaţii care primesc majorarea salarială reprezintă 55% dintre cei peste 24.000 de angajaţi ai Poştei Române. 
„În plin proces de redresare a celui mai mare operator de servicii poştale din România, ne-am îndreptat atenţia 
asupra personalului, deoarece ne dorim ca angajaţii noştri să realizeze că munca lor este importantă, fiind 
interfaţa dintre noi şi cetăţenii care beneficiază de serviciile Poştei. Concret, această creştere salarială are două 
obiective: primul vizează fidelizarea angajaţilor care lucrează în zona operativă, iar al doilea crearea de condiţii 
atractive pentru cetăţenii care îşi doresc să se angajeze aici. Este o realitate faptul că Poşta Română are un deficit 
de personal, iar concursurile pentru angajări sunt reluate de foarte multe ori, dat fiind că nu se prezintă nimeni. 
Odată cu noile creşteri salariale şi cu realizarea treptată de investiţii la Poştă, consider că interesul cetăţenilor de a 
lucra aici va creşte, iar actualii angajaţi vor fi stimulaţi să îşi îmbunătăţească rezultatele muncii”, a mai menţionat 
Cojocaru, pe Facebook. 
De asemenea, ministrul Comunicaţiilor a afirmat că reconsolidarea încrederii în Poşta Română este o prioritate 
pentru el şi întregul Executiv, acest lucru realizându-se treptat prin investiţii şi angajaţi responsabili. 
„La baza rectificării cheltuielilor de natură salarială pentru anul 2018 au stat nevoia de personal resimţită de 
Compania Naţională Poşta Română S. A, combătută prin crearea unui cadru atractiv de lucru în cadrul societăţii, şi 
respectarea prevederilor asumate în Contractul Colectiv de Muncă 2018-2020, privind efectuarea, în perioada 
octombrie - decembrie 2018, de corecţii salariale, prin reaşezarea salariilor pe tranşe de vechime în sistemul 
poştal, în vederea eliminării diferenţelor de salarii pe funcţii/ vechime”, a precizat Cojocaru. 
Totodată, ministrul Comunicaţiilor susţine că, la această rectificare, s-a ţinut cont de respectarea prevederilor 
Legii nr. 2/2018 a bugetului de stat privind majorarea cheltuielilor de natură salarială faţă de anul precedent, 
precum şi de execuţia cheltuielilor de natură salarială din perioada ianuarie - august 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Anton de la Energie estimează: Dacă extragem gazele din Marea Neagră, vom ajunge primul 
producător de gaze din UE 
Anton Anton, ministrul Energiei, a susţinut, luni, că România trebuie să devină un hub de gaze naturale, în 
condiţiile în care este producător şi poate deveni chiar cel mai mare producător de gaze naturale din Uniunea 
Europeană (UE). 
„Din statisticile europene s-ar părea că, în vreo câţiva ani de zile, dacă noi extragem gazele din Marea Neagră, 
vom ajunge primul producător de gaze din Uniunea Europeană, după Brexit. Se pare. Mi-aş dori lucrul acesta. (...) 
În niciun caz, România nu poate fi o concurenţă pentru gazul rusesc. Ca ordin de mărime, producţia noastră este 
cu cel puţin un ordin de mărime mai mică decât cea a Rusiei. Atunci, noi trebuie să avem grijă ca, în regiune, să fim 
un factor de stabilitate şi de echilibru, şi, de ce nu, să fim un hub de gaze”, a afirmat Anton Anton, în cadrul 
conferinţei „Profit Energy.forum”. 
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Ministru Energiei a menţionat că este nevoie ca România să devină un hub de gaze în condiţiile în care Ungaria, 
Bulgaria şi Turcia se declară fiecare hub de gaze, deşi niciunul nu este producător de gaze. 
Tot relativ la gaxele extrase din Marea Neagră, ministrul Energiei a menţionat că România trebuie să se gândească 
cum le introduce în sistemul european, în condiţiile în care BRUA (Bulgaria - România - Ungaria - Austria) i se pare 
o poveste frumoasă, o poveste de succes şi poate deveni o soluţie. 
„Şantierul BRUA este în grafic. Mai mult, tot la BRUA se racordează şi conductele care au aprobare de la Marea 
Neagră. Dacă am avea, un surplus extraordinar de gaze, România este conectată de toată lumea: Serbia, Bulgaria, 
Ungaria, Serbia, Ucraina, Moldova. Acestea sunt conexiuni bidirecţionale, cu ajutor acestor conexiuni, România 
poate să importe şi să exporte gaze”, a detaliat Anton Anton. 
De asemenea, ministrul Energiei a reamintit că Transgaz a cumpărat Moldogaz, compania similară din Republica 
Moldova, aceasta fiind o altă conexiune facilă. 
Oficialul de la Energie a mai susţinut că de gaze ar putea beneficia şi agricultura, datorită îngrăşămintelor produse 
de combinatele de profil. 
„Avem patru sau şase combinate care ar putea să funcţioneze, dacă ar avea gaz, cu un minim de investiţii, care 
creşte, pe măsură ce ele stau. 2,5 miliarde de metri cubi ar putea consuma. Iată că am putea să utilizăm gazele din 
Marea Neagră. Am putea chiar să discutăm cu investitorii, cei care vor extrage gazele din Marea Neagră şi să 
încercăm împreună cu ei să atragem pentru nişte investitori în nişte combinate îngrăşămite chimice”, a mai spus 
Anton Anton. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Unitatea 1 de la Cernavoda se va opri timp de doi ani, din 2026, pentru retehnologizare 
Luni, 29 Octombrie 2018, ora 14:25 
Reactorul 1 de la Cernavoda va fi oprit din 2026 pentru lucrari de tehnologizare, care vor dura doi ani si care vor 
prelungi cu 30 de ani durata sa de functionare, a declarat, luni, Romeo Urjan, seful Directiei Tehnice si de 
Retehnologizare din cadrul Nuclearelectrica. 
"Din 2026, Unitatea 1 de la Cernavoda se opreste pentru lucrarile efective. Pana atunci, noi facem toate 
pregatirile necesare. Vom face un studiu de fezabilitate care se va termina in anul 2021 si apoi vom face 
demersurile pentru achizitia echipamentelor, care trebuie comandate cu 3-4-5 ani inainte, fiind produse 
specifice", a spus Urjan, intr-o conferinta de profil. 
Potrivit acestuia, studiul de fezabilitate va spune exact valoarea investitiei, care este, conform estimarilor, intre 
1,2 si 1,5 miliarde de euro. 
"Dupa doi ani de retehnologizare, Unitatea 1 va functiona inca 30 de ani. Astfel vom avea o centrala ca si noua 
pentru inca 30 de ani, fata de costurile unei centrale noi, care ar fi duble sau chiar triple. Deci, avantajul economic 
este evident", a adaugat oficialul Nuclearelectrica. 
Nuclearelectrica opereaza centrala nucleara de la Cernavoda, unde functioneaza doua reactoare de tipul CANDU 
6, cu o putere totala de 1.400 de MW. Acestea asigura circa 20% din productia nationala de electricitate. 
Reactorul 1 a fost pus in functiune in anul 1996, iar Unitatea 2 in anul 2007.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Viitorii proprietari ai Sidex Galați vor dublarea producției. În 1988 ea de patru ori mai mare 
Viitorii posibili proprietari ai combinatului siderurgic de la Galaţi au în plan majorarea capacităţii de producţie 
cu un milion de tone pe an, până la patru milioane de tone în 2021-2022, au anunţat la sfârşitul 
săptămânii reprezentanţii grupului britanic Liberty House. 
Grupul face parte din Alianţa GFG, un conglomerat de companii din industria energetică, minieră, metalurgică, 
logistică şi de servicii financiare, cu afaceri globale de 15 miliarde de dolari şi un efectiv de angajaţi de circa 14.000 
de persoane, potrivit cursdeguvernare.ro. 
Tranzacţia ar majora capacitatea de laminare totală a Liberty House la peste 15 milioane de tone pe an. Grupul a 
convenit achiziţionarea topitoriilor integrate principale ale ArcelorMittal de la Galaţi, România şi Ostrava din 
Republica Cehă, precum şi laminoarele de la Skopje din Macedonia şi Piombino din Italia. 
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Comisia Europeană urmează să analizeze planurile noilor investitori de la Sidex Galați, după ce ArcelorMittal a fost 
nevoit să renunțe la mai multe unități din Europa pentru a putea cumpăra un important obiectiv din Italia. 
Oficialii Liberty House şi-au mai arătat intenţia de a investi în producţia primară de oţel şi în cea de rulouri 
laminate la cald, în cursul unor întâlniri cu reprezentanţi ai echipei de management şi ai sindicatelor de la Galaţi. 
Maximul producției Sidex a fost atins în 1988 când s-a situat la un nivel de peste 8 milioane tone produse 
siderurgice.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 În România există un sistem de alertare, premiat la nivel european. De ce nu este folosit de Protecţia Civilă 
Gheorghe Mărmureanu, directorul onorific al INFP, a vorbit la Digi24 despre un sistem de alertare care există în 
România şi care a primit în 2006 marele premiu est-european. Este singurul sistem care dă magnitudinea în 
Vrancea şi care ajută, efectiv, la protecţia oamenilor, a spus Mărmureanu. 
Beneficiarii sunt „câteva mii, conectaţi la noi”, a spus Mărmureanu. 
"Avem această problemă cu domnul ministru secretar de stat cu Raed Arafat, pentru că are un alt sistem construit 
acum, care spune că nu intră pe partea de avertizare pe parte seisimică”, a adăugat însă Mărmureanu. 
„Sistemul în secunda 4 ştim ce magnitudine avem şi dacă sistemul spune că am magnitudinea 7,1-7.2 atunci 
imediat suntem conectaţi la foarte multe lucruri din România, inclus Cernavodă, inclusiv la foarte multe lucruri 
guvernamentale. Sistemul funcţionează, nu ne facem probleme. 
Dacă Protecţia Civilă nu vrea să folosească cu toate că sistemul e cotat şi a fost premiat în cadrul proiect 
european, nu ştiu dacă e corect sau nu. 
În momentul în care eu cu acest sistem aflu că am magnitudinea 5,2 sau 5,7 sau 6 şi ceva nu are niciun sens să 
activez structurile care sunt critice pentru cutremure mari. Oricum noi trimitem semnale pentru că avem 
conexiuni cu toate”, a explicat Mărmureanu, la Jurnalul de Seară. 
„În România sunt 17-18 milioane de celulare. În momentul de faţă nu avem capacitatea ca tehnologia actuală să 
se conecteze la toţi aceşti oameni. E clar, că lucrăm şi cu STS, cu toate că sistemul l-am introdus pe partea stângă 
şi dreaptă a Dunării, funcţionează acolo. Nu am avut suficiente linii de legătură. La cele 18-19 judeţe care sunt de 
o parte şi de alta avem conexiunile de la protecţia civilă care au pe masă acest sistem şi care au şi calculator şi un 
dispozitiv prin care văd şi lumini. Dacă e roşu înseamnă că are peste 7 şi atunci el ştie în judeţul lui ce structură 
are”, a mai precizat directorul onorific al INFP. 
Un cutremur de magnitudine 5,8 s-a produs, duminică dimineața, în zona seismică Vrancea, în județul Buzău. 
Cutremurul s-a resimțit destul de puternic și în București. Raed Arafat, secretar de stat și șeful Departamentului 
pentru Situaţii de Urgenţă (DSU), a explicat la Digi24 de ce nu se primesc alerte prin sistemul RO ALERT într-o 
astfel de situație. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Dispute în Parlament: Deputaţii s-au contrazis pe finanţarea instituţiei „Regele Mihai I” 
Deputaţii au dezbătut, luni, pe articole, proiectul de lege privind înfiinţarea Instituţiei Regele Mihai I, pentru care 
statul român ar urma să asigure anual o finanţare de 860.000 de euro, grupurile parlamentare PMP şi USR 
exprimând critici cu privire la iniţiativa PSD-ALDE. 
Plenul Camerei Deputaţilor a dezbătut, luni, pe articole, proiectul privind înfiinţarea Instituţiei pentru Promovarea 
Valorilor Naţionale „Regele MIHAI I”, ca autoritate administrativă autonomă, cu personalitate juridică, sub control 
parlamentar, finanţată de la bugetul de stat şi din venituri proprii, votul final urmând să fie acordat în şedinţa de 
miercuri a deputaţilor. 
Depuatul PSD Alexandru Bălănescu a pledat, luni, pentru adoptarea legii spunând că proiectul este unul „care iese 
din canoane, nu este o lege socială, nici una economică, este un proiect care are în vedere valorile naţunii, ale 
poporului român”, nu este un proiect „cu conţinut politic”, ci unul care ajută la propăşirea neamului românesc. 
Deputatul PMP Emil Paşcan a spus că formaţiunea sa nu are cum să voteze un asemenea proiect „revoltător”. 
„E un proiect interesant din punct de vedere simbolic, emoţional. Nu înţelegem, cu tot respectul pentru memoria 
Regelui Mihai, din păcate azi avem parte doar de epigoni ai Casei Regale care se sfâşie între ei. Nu înţelegem de 
unde s-a inventat această sumă de 860.000 de euro pe an alocate acestei instituţii create din pix, la fel cum am 
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creat acel Institut de Studiu al Culturii Levantului, de care nu am mai auzit nimic de la înfiinţarea sa. Se cuvine să 
păstrăm o anumită decenţă în raport cu nevoile acestei ţări, noi avem şcoli cu veceu în curte, vai de mama lor, se 
prăbuşeşte casa lui Brâncuşi şi noi inventăm o nouă instituţie în Palatul Elisabeta. Mi se pare sfidător, revoltător, 
PMP nu are cum să voteze acest proiect. Pentru ce, pentru existenţa unor epigoni care nu mai demonstrează 
nimic prin faptele lor?”, a declarat Paşcan. 
Liberalul Daniel Gheorghe a propus revenirea României la monarhie. 
„Coroana României nu trebuie să fie nici a dreptei, nici a stângii, nici a puterii, nici a opoziţiei. Toate realizări mari 
ale acestei naţiuni au fost reuşite sub monarhie. Eu personal militez pentru restauraţie monarhică”, a spus 
deputatul în plen. 
Deputatul USR Cristian Seidler a declarat că în loc să se înfiinţeze instituţia, ar fi mai oportună alocarea a 6% din 
PIB pentru educaţie. 
„Comuniştii au avut ideea măreaţă de a modifica istoria şi şi-au menţinut ideile chiar şi după 1989. Ce facem noi 
prin aceasta lege este o continuitate, să politizezi Coroana Română. Dacă vreţi să respectaţi memoria Regelui 
Mihai, alocaţi 6% din PIB pentru educaţie”, a spus deputatul, la dezbaterile din plen. 
Deputatul PSD Nicolae Bacalbaşa a intervenit şi a spus că „nu a existat figură mai odioasă în istoria României ca 
Regele Carol al II-lea”. 
Un număr de 35 de parlamentari PSD-ALDE au depus pe 10 mai, în Camera Deputaţilor, o propunere legislativă 
privind înfiinţarea instituţiei pentru promovarea valorilor naţionale „Regele MIHAI I”. 
„Instituţia pentru promovarea valorilor naţionale „ Regele MIHAI I”, denumită în continuare Instituţia, este 
organizată şi funcţionează ca autoritate administrativă autonomă, cu personalitate juridică, sub control 
parlamentar. Sediul Instituţiei este Palatul Elisabeta, situat în Şoseaua Pavel Dimitrievici Kiseleff, nr. 28, sector 1, 
Bucureşti”, prevede proiectul de lege. Predarea-preluarea imobilului se realizează pe bază de protocol încheiat în 
termen de 30 de zile de la data intrării în vigoare a prezentei legi. 
Activitatea instituţiei constă în crearea şi dezvoltarea de programe şi proiecte în vederea promovării tradiţiilor, 
obiceiurilor şi simbolurilor naţionale, a persoanelor şi realizărilor de valoare din domeniul ştiinţific, cultural, 
educaţional, sportiv şi economic; promovării unor evenimente cu semnificaţie istorică; promovării, cu avizul 
Ministerului Afacerilor Externe, a imaginii României, investiţiilor si turismului, artei, ştiinţei, educaţiei si a 
monumentelor istorice faţă de personalităţi, investitori şi instituţii din străinătate. 
Conducerea Instituţiei este asigurată de un director numit şi revocat din funcţie de către Parlament, în şedinţă 
comună a celor două Camere, la propunerea Custodelui Coroanei României, cu votul 
majorităţii parlamentarilor prezenţi. 
Anual se alocă de la bugetul de stat, prin bugetul Senatului, o sumă în lei, echivalentă cu 860.000 euro. Suma se 
actualizează din oficiu, în fiecare an, cu rata medie anuală a inflaţiei, indicator definitiv, cunoscut la data de 1 
ianuarie a fiecărui an în care se face actualizarea şi comunicat de Institutul Naţional de Statistică. 
Instituţia prezintă, în plenul Parlamentului raportul anual şi contul de execuţie bugetară. Raportul trebuie să 
cuprindă informaţii cu privire la activitatea Instituţiei. Raportul anual şi contul de execuţie bugetară se 
depun la Birourile permanente reunite până la data de 15 aprilie a fiecărui an, pentru anul anterior. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Anunţ OFICIAL: Angela Merkel se va retrage din funcţia de cancelar al Germaniei în 2021 
Angela Merkel a anunţat, luni, după o serie de eşecuri electorale, că nu va mai candida pentru un nou mandat de 
cancelar al Germaniei după finalul celui actual, în anul 2021. 
"În calitatea de cancelar, eu trebuie să asum responsabilitatea pentru tot. Acest mandat de cancelar este ultimul 
meu mandat", a declarat Angela Merkel luni, conform site-ului T-online.de. 
"Pentru restul legislaturii, sunt pregătită să lucrez în continuare în calitatea de cancelar", a explicat Merkel. 
Angela Merkel a fost criticată dur în ultimii ani din cauza politicilor flexibile în materie de imigraţie. Criticii susţin 
că situaţia a generat seria de rezultate slabe pentru partidul Uniunea Creştin-Democrată (CDU, centru-dreapta) în 
alegerile regionale. 
Surse din cadrul CDU semnalaseră luni dimineaţă că Angela Merkel nu va mai candida pentru un nou mandat de 
preşedinte al partidului în decembrie. Merkel a confirmat ideea, subliniind că s-a gandit dinaintea vacanţei de 
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vară să nu mai candideze la conducerea CDU. "Prin această decizie, mă distanţez de convingerea că funcţia de 
lider al partidului şi cea de cancelar trebuie să fie deţinute de aceeaşi persoană", a explicat Angela Merkel, 
precizând că i-a informat despre aceste decizii pe Horst Seehofer, liderul Uniunii Creştin-Sociale (CSU, filiala 
bavareză a CDU), precum şi pe Andrea Nahles, preşedintele Partidului Social-Democrat (SPD, centru-stânga), 
partener de guvernare. 
Angela Merkel este liderul formaţiunii CDU din anul 2000 şi deţine postul de cancelar al Germaniei din anul 2005. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preţul petrolului scade, pe fondul temerilor privind evoluţia economiei mondiale 
Preţul petrolului a scăzut luni, pe fondul temerilor privind evoluţia economiei mondiale şi a efectelor asupra 
valorii barilului, pe cale să înegistreze cea mai mare depreciere lunară de la mijlocul anului 2016. 
Ţiţeiul Brent a pierdut 58 de cenţi, la 77,04 barilul, iar preţul petrolului american a scăzut cu 63 de cenţi, la 66,96 
dolari/baril. 
Petrolul a pierdut aproape 7 procente în luna octombrie, cea mai mare scădere din iulie 2016, chiar dacă 
sancţiunile americane asupra exporturilor iraniene vor intra în vigoare în mai puţin de o săptămână. 
Analiştii spun că preţul a fost influenţat de evoluţia pieţelor bursiere internaţionale, aflate săptămâna trecută pe o 
tendinţă descendentă. 
(Sursa: Mediafax) 
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